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Protokół nr XLVIII/17
z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytej w dniu 26 października 2017 r.

Sesja rozpoczęła się o godz. 14:06 i trwała do godz. 19.40.
Obrady sesji odbyły się w sali obrad Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy
ul. Grzegorza Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźlu (pokój nr 229). Obrady
prowadził Andrzej Kopeć, przewodniczący Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.
Z powodu awarii sprzętu,  relacja z obrad Rady Miasta nie była dostępna w sieci
Internet. Nagranie sesji zostało utrwalone w części na elektronicznym nośniku
dźwięku.

Ad 1.
Otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć. Po przywitaniu
wszystkich obecnych poinformował, że obrady Rady są prawomocne – w chwili
stwierdzania prawomocności sesji uczestniczyło w niej 18 radnych. W trakcie obrad
przybyli kolejni radni. Łącznie obecnych było 22 radnych.
Nieobecna - usprawiedliwiona - Dorota Zasłonka (lista obecności radnych
w załączeniu do protokołu).

Następnie prowadzący obrady uzasadnił koniczność przesunięcia realizacji punktu 5.
Informacja Opolskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie
środowiska na obszarze województwa, ze szczególnym uwzględnieniem gminy
Kędzierzyn-Koźle. Przyczyną tego są inne obowiązki służbowe autora Informacji,
utrudniające punktualne przybycie na obrady Rady.

Ponadto prowadzący obrady przedstawił dwa wnioski prezydenta miasta
o uzupełnienie porządku obrad o punkty:
- zaprezentowanie  aplikacja eSesja;
- podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wykazu komunalnych
mieszkań służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy
z przeznaczeniem do wynajmowania na czas trwania stosunku pracy.

„za” wprowadzeniem wnioskowanych zmian oddano 15 głosów,
„przeciw” 1,
„wstrzymujących się” 0,
głosy nieoddane 2.

(wydruk z głosowania nr 1, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Ustalono, że aplikacja eSesja zostanie zaprezentowana w punkcie 5. porządku obrad,
a projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wykazu komunalnych
mieszkań służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy
z przeznaczeniem do wynajmowania na czas trwania stosunku pracy – będzie ujęty
w porządku obrad jako punkt 8m).
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Porządek obrad XLVIII sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle uwzględniający
wprowadzone zmiany:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu Nr XLVII z sesji Rady Miasta z dnia 28 września 2017 r.
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.
4. Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie

międzysesyjnym.
5. Prezentacja aplikacji eSesja.
6. Informacja Opolskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie

środowiska na obszarze województwa, ze szczególnym uwzględnieniem gminy
Kędzierzyn-Koźle.

7. Informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Kędzierzyn-Koźle
w roku szkolnym 2016/2017.

8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowych sześcioletnich szkół
podstawowych oraz zespołów szkół w ośmioletnie szkoły publiczne, dla których
organem prowadzącym jest Gmina Kędzierzyn-Koźle;

b) Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
publicznego na rok 2018;

c) określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji celowych stowarzyszeniom
ogrodowym prowadzącym rodzinne ogrody działkowe na obszarze Gminy
Kędzierzyn-Koźle, sposobu rozliczania tych dotacji oraz sposobu kontroli
wykonywania zleconych zadań;

d) zmiany uchwały w sprawie zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości
oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy
lata lub na czas nieoznaczony przez Gminę Kędzierzyn-Koźle;

e) udzielenia pomocy rzeczowej gminie Sośno z przeznaczeniem dla dzieci
i młodzieży z rodzin poszkodowanych podczas silnej nawałnicy w sierpniu
2017r.;

f) przyjęcia programu „Siła w Trzeźwości” i zmiany uchwały Nr XXXIX/345/16
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 29 grudnia 2016 r.;

g) rozpatrzenia złożonej w dniu 8 sierpnia 2017 r. petycji w przedmiocie „złej
troski o zieleń i drzewa” ( projekt uchwały uwzględniający pozytywne
rozpatrzenie petycji oraz projekt uchwały uwzględniający negatywne
rozpatrzenie petycji);

h) zmiany uchwały w sprawie utworzenia gminnego zakładu budżetowego pod
nazwą Miejski Zakład Cmentarny w Kędzierzynie-Koźlu;

i) w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2017 + autopoprawka;
j) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej

na lata 2017-2031 + autopoprawka;
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k) zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji
celowej dla Województwa Opolskiego na realizację zadania: „Opracowanie
dokumentacji technicznej wałów przeciwpowodziowych „Kędzierzyn” i „Lasaki
– Poborszów”;

l) zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji
celowej dla Województwa Opolskiego na odszkodowania za planowane do
zajęcia grunty pod inwestycję pn. „Budowa, rozbudowa wału
przeciwpowodziowego rzeki Odry przy miejskiej oczyszczalni ścieków
w miejscowości Kędzierzyn-Koźle, woj. opolskie”;

m) zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wykazu komunalnych mieszkań
służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy z przeznaczeniem
do wynajmowania na czas trwania stosunku pracy.

9. Rozpatrzenie wniosku o nadanie tytułu Honorowy Obywatel Miasta Kędzierzyn-
Koźle.

10. Wolne wnioski.
11. Zakończenie obrad.
W związku z brakiem propozycji zmian w porządku obrad przewodniczący Rady
Miasta przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad 2.
Przyjęcie protokołów z sesji nr XLVII/17 z dnia 28 września 2017 r.

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć poinformował, że radni nie zgłosili
żadnych wniosków i uwag do protokołu. W związku z tym uważa, że Rada przyjęła
protokół nr XLVII/17 z sesji z dnia 28 września 2017 r.

Ad 3.
Informacja przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle.

Informację o bieżącej działalności przewodniczącego Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
oraz korespondencji w okresie międzysesyjnym przedstawił Andrzej Kopeć (pisemna
informacja dołączona do niniejszego protokołu).

Ad 4.
Informacja Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z działalności w okresie
międzysesyjnym.

Prezydent miasta Sabina Nowosielska poinformowała, że radni przed sesją otrzymali
pocztą elektroniczną pisemną „informację o działaniach Prezydenta Miasta w okresie
międzysesyjnym, tj. od 29 września do 18 października 2017 r. podejmowanych
w ramach inicjatywy uchwałodawczej, wydawania aktów kierownictwa wewnętrznego
oraz aktów administracyjnych w zakresie postępowania podatkowego” (pismo
Or. 0057.9.2017 z dnia 19 października 2017 r. i z dnia 26 października 2017 r.,
będące uzupełnieniem informacji z dnia 19 października).
Poinformowała następnie o otrzymanych przez gminę dofinansowaniach na łączną
kwotę ponad 30 milionów złotych, o otrzymanym od marszałka dyplomie uznani za
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ww. oraz o gratulacjach za najwięcej wniosków zatwierdzonych do realizacji
w ramach RPO 2014-2020.

Ad 5.
Prezentacja aplikacji e-sesja.

Przedstawiciele spółki MW Concept zaprezentowali radnym system informatyczny
eSesja, umożliwiający kompleksowe zarządzanie pracami rady za pomocą dowolnego
urządzenia posiadającego dostęp do sieci Internet (broszura informacyjna o systemie
eSesja dołączona do niniejszego protokołu).

Po zakończeniu prezentacji aplikacji eSesja, przystąpiono do realizacji punkt 7.
porządku obrad.
Ustalono, że punkt 6. porządku obrad będzie realizowany w jego dalszej części, tj. po
przybyciu na sesję przedstawiciela Opolskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony
Środowiska pana Krzysztofa Gaworskiego.

Ad 7.
Informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Kędzierzyn-Koźle
w roku szkolnym 2016/2017.

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć poinformował, że z ww. tematem zapoznała się
Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej, a następnie otworzył dyskusję.

Ryszard Masalski stwierdził, że brakuje mu informacji na temat „przepływu”
nauczycieli w ramach godzin nadliczbowych z wyszczególnieniem szkół oraz
powodów, tj. ile dany nauczyciel ma nadgodzin, w jakich szkołach i dlaczego.

Wojciech Jagiełło poinformował, że radny otrzymał już odpowiedź na tą interpelację.
Wyjaśnił także, że nadgodziny powstają w wyniku realizacji planu nauczania.
Poinformował, że maksymalna liczba nadgodzin którą może otrzymać nauczyciel to
dziewięć godzin. Zaznaczył także, że dyrektorzy szkół prowadząc politykę kadrową
i oświatową biorą pod uwagę fakt, że jeżeli nauczyciel z innej szkoły może stracić
pracę w wyniku restrukturyzacji to zatrudniają takiego nauczyciela na godziny
w szkole. Zwrócił uwagę, że ww. zostało zawarte w odpowiedzi na interpelacje
radnego.

Ryszard Masalski podkreślił, że jest zainteresowany tym tematem. Dodał, że nadal
będzie pisemnie dopytywał o szczegóły. Uważa, że jeżeli na proste pytanie nie
otrzymuje odpowiedzi, to coś jest skrywane.

Wojciech Jagiełło ponownie zwrócił uwagę, że ten element był częścią odpowiedzi na
interpelację, w której były ujęte wszystkie nadgodziny, wszystkich nauczycieli we
wszystkich szkołach, bez podawania nazwisk, gdyż naruszało by to przepisy ochrony
danych osobowych. Zaznaczył także, że nie jest to przedmiotem omawianej
informacji.
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Hubert Majnusz odniósł się do tabeli ze strony 31 – obiekty sportowe w szkołach.
Zaskoczony jest brakiem boiska przy szkole podstawowej w Sławięcicach. Zwrócił
uwagę, że są dwie szkoły w których nie ma boisk, tj. w Sławięcicach i Cisowej.
Odniósł się następnie do otrzymanej odpowiedzi na interpelację, która dotyczyła
wyposażenia pracowni fizyczno-chemicznej. Zwrócił się z prośbą aby wziąć pod
uwagę, fakt że gimnazjum w Cisowej nie ma takiej pracowni. Wskazał także na dobre
wyniki nauczania w szkole w Cisowe.

Wojciech Jagiełło poinformował, że dyrektor szkoły odpowiada za stan szkoły i proces
dydaktyczny oraz, że są po rozmowie z dyrektorem szkoły w tym temacie. Uważa, że
uzupełnienie każdej pracowni jest kwestią potrzeb, możliwości i czasu. Zwrócił
uwagę, że szkoła w Cisowej ma miasteczko ruchu drogowego czego nie ma w żadnej
innej szkole.

Hubert Majnusz stwierdził, że są świadomi tego, że jako jedyni mają miasteczko ruchu
drogowego. Zwrócił jednak uwagę, że jest to efekt osiągnięć szkoły w tym zakresie.

Z uwagi na brak chętnych do zabrania głosu przewodniczący obrad Andrzej Kopeć
przeszedł do omawiania następnego punktu porządku obrad.

Ad 8.
a) Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowych

sześcioletnich szkół podstawowych oraz zespołów szkół w ośmioletnie szkoły
publiczne, dla których organem prowadzącym jest Gmina Kędzierzyn-Koźle;

Katarzyna Dysarz, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej
poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów - ,,za”) zaopiniowała
projekt niniejszej uchwały.

Po stwierdzeniu, że nikt nie zgłasza się do dyskusji, przewodniczący Rady Miasta
Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

„za” oddano 20 głosów,
„przeciw” 0,
„wstrzymujących się” 0,
- głosy nieoddane 1.

(wydruk z głosowania nr 2, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XLVIII/451/17

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 26 października 2017 r.
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w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowych sześcioletnich szkół
podstawowych oraz zespołów szkół w ośmioletnie szkoły publiczne, dla których

organem prowadzącym jest Gmina Kędzierzyn-Koźle
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

b) Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rok 2018;

Katarzyna Dysarz, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej
poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosów - ,,za”) zaopiniowała
projekt niniejszej uchwały.

Andrzej Kopacki, przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju poinformował, że
komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów - ,,za”) zaopiniowała projekt niniejszej
uchwały.

Michał Nowak przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej poinformował, że
komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały.

Ryszard Masalski uważa, że ww. projekt jest bezduszny, tj. pozbawiony polskości.
Jest w nim mowa o uniwersalnych wartościach i brak w nim elementów polskości.

Wojciech Jagiełło przypomniał, że projekt ten był konsultowany z radnymi
i organizacjami pozarządowymi. Na każdym etapie można było wnioskować o tego
typu zmiany. Zwrócił uwagę, że projekt ten podoba się wszystkim organizacjom
pozarządowym, a jego intencją jest realizacja wszystkich zadań wykonywanych przez
te organizacje.

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że nie ma więcej chętnych
do zabrania głosu. Następnie poddał projekt niniejszej uchwały pod głosowanie:

„za” oddano 20 głosów,
„przeciw” 0,
„wstrzymujących się” 0,
- głosy nieoddane 1.

(wydruk z głosowania nr 3, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XLVIII/452/17

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 26 października 2017 r.
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w sprawie Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi

działalność pożytku publicznego na rok 2018
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

Prowadzący obrady ogłosił przerwę, która trwała od godziny 15.16. do godziny 15.31.
Po wznowieniu obrad przystąpiono do realizacji punktu 6.

Ad 6.
Informacja Opolskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie
środowiska na obszarze województwa, ze szczególnym uwzględnieniem gminy
Kędzierzyn-Koźle.
Przed sesją radni otrzymali informację na temat stanu środowiska w województwie
opolskim w 2016 roku.

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć podziękował panu Krzysztofowi
Gaworskiemu za przybycie i przygotowanie pisemnej informacji. Podzielił się uwagą,
że w materiale tym brakuje odniesienia do lat poprzednich co utrudnia ocenę
aktualnego stanu środowiska. Poinformował, że radni oczekują informację na temat
podjętych działań w celu poprawy stanu środowiska i jakie są perspektywy na
następne lata w tym zakresie.

Krzysztof Gaworski wyjaśnił kompetencje Inspekcji Ochrony Środowiska,
tj. stwierdzanie faktów gospodarowania w środowisku na podstawie państwowego
monitoringu środowiska oraz działania kontrolne polegające na sprawdzaniu czy
działania firm są zgodne z decyzjami otrzymanymi na korzystanie ze środowiska.
Poinformował o możliwościach samorządu w kwestii ochrony środowiska. Jako
przykład takich możliwości wskazał obowiązek konsultowania programu ochrony
powietrza z samorządami których dotyczy, w przypadku nałożenia obowiązku jego
przygotowania.
Następnie poinformował o przeprowadzanych działaniach kontrolnych i ich efektach.
Zaznaczył, że w postępowaniu dotyczącym Koksowni Zdzieszowice stali się stroną
postępowania przy zmianie pozwolenia zintegrowanego w związku z modernizacją
i oddaniem nowej inwestycji. Marszałek zlecił przy wydawaniu pozwolenia
zintegrowanego wykonanie badania sprawdzającego wniosku, który złożyła firma.
Firma która eksploatuje rurociąg Zdzieszowice - Kędzierzyn-Koźle opracowała
harmonogram funkcjonowania i usuwania awarii oraz dokonała należytych opłat za
okres za który tych opłat nie wnosiła.
Minister Środowiska na wniosek Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska
wszczął postępowanie o unieważnienie decyzji pozwolenia zintegrowanego
w przypadku petrochemii. Poinformował także, że na ukończeniu jest hermetyzacja
rozładunku benzolu koksowniczego oraz o wykonywaniu pomiarów kontrolnych
w tym zakresie.
Następnie pan Krzysztof Gaworski przedstawił prezentację pn. Stan środowiska
w województwie Opolskiem w 2016 roku.
(Wydruk prezentacji załącza się do protokołu z sesji.)
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Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć odniósł się do wypowiedzi przedmówcy
dotyczącej unieważnienia petrochemii decyzji pozwolenia zintegrowanego. Spytał się
o skutki takiego unieważnienia.

Krzysztof Gaworski poinformował, że w przypadku takiego unieważnienia decyzji
firma nie może działać. W zależności od podjętej przez ministra decyzji ostatecznością
jest unieważnienie pozwolenia zintegrowanego, co według niego jest bardzo mało
prawdopodobne. Może on zlecić przegląd ekologiczny oraz zobowiązać marszałka do
podjęcia działań i uszczegółowić pewne elementy pozwolenia zintegrowanego. Może
również umorzyć postępowanie w tej sprawie. Zwrócił także uwagę, że WIOŚ może
stać się stroną postępowania w ww. przypadkach z wyjątkiem przypadku umorzenia
postępowania. Następnie opisał działania WIOŚ-u względem zakładów
funkcjonujących bez decyzji środowiskowej.

Andrzej Kopeć spytał się, czy w związku z podjętymi czynnościami unieważnienia tej
decyzji stoi przeświadczenie WIOŚ-u o tym, że to ten zakład winien jest
zanieczyszczeniu powietrza.

Krzysztof Gaworski poinformował, że organ wydający pozwolenie wydał oddzielną
decyzję dla funkcjonującej tam kotłowni. WIOŚ jednak uważa, że kotłownia
petrochemii powinna być i jest częścią instalacji, a więc powinna wchodzić w skład
pozwolenia zintegrowanego. Miedzy organem, który wydał pozwolenie a WIOŚ-em
jest różnica zdań, stąd też wniosek do ministra o rozpatrzenie i rozstrzygnięcie sprawy.

Grzegorz Mateja spytał dlaczego pomimo podjętych działań do tej pory oddychamy
takim samym powietrzem jak w latach ubiegłych i nie nastąpiła jego poprawa oraz kto
jest winny zanieczyszczeniu.

Krzysztof Gaworski stwierdził, że zanieczyszczeniu winny jest przemysł chemiczny,
natomiast poprawa powietrza w Kędzierzynie-Koźlu nastąpiła. Zasugerował
przejrzenie wyników badań z 2005 roku gdzie w Kędzierzynie stężenie średnioroczne
benzenu wynosiło 18,3 µg, natomiast dzisiaj wynosi 4,9 µg, w zeszłym roku 2,3
a norma wynosi 5 µg. Uważa zatem, że wypowiedz przedmówcy jest nieuprawniona.

Grzegorz Mateja zwrócił uwagę na obserwowane przez mieszkańców piki wzrostu
stężenia benzenu w Kędzierzynie. Poprosił o wskazanie truciciela. Odniósł się także
do informacji zawartych kilka miesięcy temu w prasie, tj. że znaleziono winnego,
a następnie ukazały się sprostowania i przeprosiny, że to jednak nie ten truciciel.
Stwierdził, że takie informacje odbierają wiarygodność w oczach mieszkańców.

Krzysztof Gaworski podkreślił, że WIOŚ nie przekazywał takich informacji, nie
oświadczał takich rzeczy i nie tłumaczył się z tego. Zwrócił uwagę, że aby wskazać
truciciela należy mu to udowodnić, a każdy z zakładów, który działa na terenie
Kędzierzyna-Koźla, ma wydany przez stosowny organ, decyzję na korzystanie ze
środowiska i spełnia warunki decyzji.
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Zwrócił uwagę, na możliwość udziału społeczeństwa przy każdej procedurze zmiany
pozwolenia zintegrowanego. Zaznaczył, że norma ustanowiona prawem, tj. 5 µg/m3

w stężeniu średniorocznym na terenie Kędzierzyna-Koźla została dotrzymana.
Następnie Krzysztof Gaworski wyjaśnił, że zarówno społeczeństwo jak i organizacje
mają możliwość uczestnictwa w postępowaniu w celu zapewnienia własnych
interesów, jeżeli dokonuje się zmiany pozwolenia zintegrowanego albo wydaje się
takie pozwolenie dla zakładów szczególnie uciążliwych dla środowiska.

Grzegorz Mateja spytał się dlaczego WIOŚ nie potrafi wykryć sprawcy.

Krzysztof Gaworski wyjaśnił, że WIOŚ realizuje zadania, o których mówił wcześniej
zgodnie z obowiązującym prawem. Stężenia substancji w powietrzu związane są
również z emisją niezorganizowaną, która jest nie objęta prawem i możliwością
pomiaru. Wszystkie elementy, które są opomiarowane i na które jest wydana decyzja
są kontrolowane przez WIOŚ, natomiast emisja niezorganizowana nie jest prawnie
uwzględniona.

Grzegorz Mateja stwierdził, iż rozumie, że żaden z podmiotów mających pozwolenia
zintegrowane nie odpowiada za zanieczyszczenie środowiska tylko emisja niska która
pochodzi od mieszkańców.

Krzysztof Gaworski stwierdził, że nie emisja niska tylko emisja niezorganizowana.
Następnie wyjaśnił, że emisja niezorganizowana to emisja liniowa, emisja
powierzchniowa, emisja która odbywa się z danego terenu. Jako przykład emisji
niezorganizowanej podał emisję ze zbiorników napowietrzania na oczyszczalni
ścieków przemysłowych.

Grzegorz Mateja stwierdził, że rozumie że za zanieczyszczenie odpowiada emisja
niezorganizowana, która jest na terenie zakładów chemicznych w Kędzierzynie-Koźlu.
Następnie spytał, czy są w stanie ustalić kto nas truje.

Krzysztof Gaworski wymienił zakłady mające w pozwoleniach emisyjnych benzen.
Stwierdził, że zakłady te wspólnie się nakładają, a efekty tego odczytywane są na
stacji osiedla. Piastów.

Grzegorz Mateja stwierdził, że każdy z wymienionych podmiotów dotrzymuje swoich
warunków określonych w pozwoleniu, natomiast razem wzięte nas trują, co zostało
potwierdzone przez pana Krzysztofa Gaworskiego.

Witold Rusak zwrócił uwagę na konsekwencje wygaszenia pozwolenia
zintegrowanego, tj. zwrócił uwagę na tzw. opłaty podwyższone, które mają charakter
kary. Poinformował także o planowanych zmianach w przepisach w zakresie
zaostrzenia norm.

Krzysztof Gaworski w uzupełnieniu poinformował, że od 2005 roku mierzone jest
stężenie benzenu automatycznie w Kędzierzynie-Koźlu i zaczynali od 18,3, w 2012
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roku schodziło do 12. Wyjaśnił, że wyłączenie instalacji Zakładów Azotowych
pomimo, że przestrzegały zapisów pozwolenia zintegrowanego spowodowało, że
w 2013 roku osiągnięto normę. Poinformował także o deklaracji Zakładów
Koksowniczych w Zdzieszowicach, że od sierpnia 2018 roku zostaną wyłączone dwie
najstarsze baterie. Zaznaczył także, że jeżeli normy zostaną zaostrzone, to również
i kontrole będą prowadzone w tym kierunku, a pozytywne działania w przemyśle
muszą znaleźć pozytywny odzew w jakości powietrza.

Andrzej Kopeć poprosił aby z uwagi na awarię udostępnić mieszkańcom nagranie
dźwiękowe sesji na kanale YouTube. Spytał się także, czy gmina Kędzierzyn-Koźle
złożyła wnioski do programu ochrony powietrza.

Artur Maruszczak poinformował, że jest to wczesna faza tego programu i nie są
jeszcze na takim etapie, jednak wnioski takie będą składać.

Andrzej Kopeć poprosił aby przed przekazaniem takich wniosków do marszałka,
skierować je jeszcze na Komisję Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego.

Witold Rusak zwrócił uwagę na zainteresowanie mieszkańców omawianym tematem
oraz poprał prośbę aby udostępnić mieszkańcom nagranie z sesji.

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć po konsultacji z informatykiem poinformował,
że sesja z powodu awarii sprzętu nagrywa się na dyktafon. Następnie po upewnieniu
się, że nie ma więcej chętnych do zabrania głosu w dyskusji, ogłosił przerwę, która
trwała od godziny 16.38. do godziny 16.55.
Po przerwie przewodniczący obrad wznowił realizację punktu 7.

cd. ad 7.
c) Podjęcie uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji

celowych stowarzyszeniom ogrodowym prowadzącym rodzinne ogrody
działkowe na obszarze Gminy Kędzierzyn-Koźle, sposobu rozliczania tych
dotacji oraz sposobu kontroli wykonywania zleconych zadań;

Hubert Majnusz, wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej
poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie (10 głosów - ,,za”) zaopiniowała
projekt niniejszej uchwały.

Michał Nowak, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej poinformował, że
komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt niniejszej uchwały.

Po upewnieniu się, że nie ma chętnych do zabrania głosu w dyskusji, przewodniczący
Rady Miasta Andrzej Kopeć  poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

„za” oddano 19 głosów,
„przeciw” 0,
„wstrzymujących się” 0,
- głosy nieoddane 3.
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(wydruk z głosowania nr 4, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Podczas głosowania radna Katarzyna Dysarz zwróciła uwagę na błąd w tytule
niniejszego projektu uchwały w porządku obrad, tj. jest „dotacjo”, a winno być
„dotacji”. Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć po stwierdzeniu, że
w projekcie uchwały błędu tego nie ma poinformował, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XLVIII/453/17

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 26 października 2017 r.

w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji celowych
stowarzyszeniom ogrodowym prowadzącym rodzinne ogrody działkowe na

obszarze Gminy Kędzierzyn-Koźle, sposobu rozliczania tych dotacji oraz sposobu
kontroli wykonywania zleconych zadań

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

d) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad nabycia, zbycia
i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na
czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony przez Gminę
Kędzierzyn-Koźle;

Hubert Majnusz, wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej
poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosów - ,,za”) zaopiniowała
projekt niniejszej uchwały.

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć, po stwierdzeniu braku chętnych do
zabrania głosu, poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

„za” oddano 20 głosów,
„przeciw” 0,
„wstrzymujących się” 0,
- głosy nieoddane 2.

(wydruk z głosowania nr 5, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XLVIII/454/17

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 26 października 2017 r.

zmieniająca uchwałę w sprawie zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości
oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż trzy

lata lub na czas nieoznaczony przez Gminę Kędzierzyn-Koźle
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)
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e) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej gminie Sośno
z przeznaczeniem dla dzieci i młodzieży z rodzin poszkodowanych podczas
silnej nawałnicy w sierpniu 2017r.;

Hubert Majnusz, wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej
poinformował, że komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 8, ,,wstrzymujących się” - 1,
,,przeciw” - 0, pozytywnie zaopiniowała projekt niniejszej uchwały.

Po upewnieniu się, że nie ma chętnych do zabrania głosu w dyskusji, przewodniczący
Rady Miasta Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

„za” oddano 15 głosów,
„przeciw” 0,
„wstrzymujących się” 2,
- głosy nieoddane 5.

(wydruk z głosowania nr 6, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XLVIII/455/17

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 26 października 2017 r.

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej gminie Sośno z przeznaczeniem dla dzieci
i młodzieży z rodzin poszkodowanych podczas silnej nawałnicy w sierpniu 2017r.

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

f) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu „Siła w Trzeźwości” i zmiany
uchwały Nr XXXIX/345/16 Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle z dnia 29 grudnia
2016 r.;

Dorota Mrówka, przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny
poinformowała, że komisja jednogłośnie negatywnie zaopiniowała projekt niniejszej
uchwały.

Ryszard Masalski poinformował, że na ulicach Kędzierzyna-Koźla wciąż widzi osoby
pijane, coraz młodszych ludzi przesiadujących w parkach z napojami alkoholowymi.
To oznacza, iż dotychczasowy model profilaktyki alkoholowej praktykowany od 25 lat
nie przynosi żądnego efektu. Obecne zaangażowanie gminy koncentruje się na
osobach uzależnionych lub tej części młodzieży, która wywodzi się z rodzin
z problemem alkoholowym. Świetlice socjoterapeutyczne wykonują dobrą robotę, ale
jak się okazuje są niewystarczające. Konsekwencją zauważenia tego, że problem
alkoholowy wciąż występuje, a powinien zanikać, jest konieczność poszerzonego
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podejścia do zlikwidowania źródła alkoholizmu. Wśród młodych ludzi występuje
moda na spożywanie alkoholu, napędzana środowiskową presją, aby go spożywać.
Uważa zatem, że koniecznym jest wypromowanie wśród całej młodzieży mody na
życie w trzeźwości. Zdaniem prezydenta miast projekt ten budzi wątpliwości etyczne.
Uważa, że wątpliwe etyczne jest oczekiwanie, że młodzież sama od siebie da sobie
radę z powszechną akceptacją na obecność alkoholu w naszym społeczeństwie.
Jednym z elementów promocji życia w trzeźwości to przekaz, najlepiej dokonywany
przez samą młodzież, a temu mają służyć naszywki i bluzy z treścią nawołującą do
odrzucenia alkoholu, noszone przez uczestników programu. Natomiast prezydent
miasta twierdzi, że to etykietowanie młodzieży nie pijącej jest nieuzasadnione. On
jednak uważa, że jest uzasadnione, jako jeden z elementów wychowawczych,
ukazujący oczekiwany i pożądany wzór zachowania. Etykietowanie trzeźwości ma być
powodem do dumy, a wstydem ma być picie alkoholu przez osoby w wieku piętnastu
lat. Prezydent miasta wykazuje, że gdyby objąć wszystkich uczniów ze szkół
prowadzonych przez gminę Kędzierzyn-Koźle, to koszt realizacji programu wyniósłby
ponad siedem milionów złotych, a dochody z tytułu pozwoleń na sprzedaż napojów
alkoholowych to tylko 1.300.000 złotych. Przepisy jednak dopuszczają możliwość
wydatkowania na profilaktykę alkoholową większych i dodatkowych środków na
wychowanie w trzeźwości. Poinformował, że przy wątpliwościach wobec
nowatorskiego i dodatkowego programu uległ argumentom części radnych, którzy
postulowali aby ograniczyć wydatki do poziomu pilotażowego, aby zobaczyć, czy
warto iść proponowaną przez niego drogą. Przedstawia zatem zmiany, które przyjęte
spowodują, iż koszt zadania zamknie się w kwocie 1.587.800 złotych oraz ograniczy
ilość osób objętych programem z prawie 5 tysięcy uczniów do 470 uczniów, tj.
do uczniów ostatnich roczników szkół prowadzonych przez gminę Kędzierzyn-Koźle.
Dlatego też wnosi o następujące zmiany w załączniku projektu uchwały:

W części opisanej jako II. Grupa objęta programem, punkt 1. otrzymuje brzmienie:
„Uczniowie ostatnich roczników szkół prowadzonych przez gminę Kędzierzyn-
Koźle.”
W części opisanej jako VII. Finansowanie Programu, punkt 3. otrzymuje brzmienie:
„Minimalna wysokość środków przeznaczonych na roczną realizację Programu to
iloczyn liczby uczniów ostatnich roczników szkół prowadzonych przez gminę
Kędzierzyn-Koźle na dzień 30 października, poprzedzającego najbliższy rok
kalendarzowy i kwoty 3.400 zł.”

Poinformował następnie, że ewentualne przyjęcie programu nie eliminuje
dotychczasowych działań finansowanych ze środków uzyskanych z tak zwanego
"podatku korkowego", ale wprowadza nowe rodzaj działań, za dodatkowe zasoby
w kwocie 1,5 miliona złotych. Prezydent wyrażając niechęć do realizacji niniejszego
projektu informuje, iż programy profilaktyczne gmina może zlecać do wykonania
przez podmioty zewnętrzne. Możliwość jednak nie oznacza obowiązku. Projekt
przewiduje, że jego realizacją ma zająć się prezydent miasta, za pośrednictwem urzędu
miasta. Zwrócił uwagę, że rekomendacje tego projektu nie są wymagane, a następnie
poprosił radnych o przyjęcie tego programu.
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Katarzyna Dysarz podzieliła się uwagą, że sama idea programu może jest właściwa,
natomiast stygmatyzacja uczestników koszulkami i nalepkami nie przyjmie się.
Wskazała na wysokie koszty administracyjne z tym związane, a także na rolę sportu,
rodziców i nauczycieli w wychowaniu i przekazywaniu pozytywnych wartości życia
poza alkoholem. Następnie poinformowała, że jest przeciwna temu programowi,
jednak nie ze względu na ideę ale sposób realizacji.

Grażyna Radka odnosząc się do wypowiedzi radnego Ryszarda Masalskiego
dotyczącej świetlic socjoterapeutycznych zwróciła uwagę na ich wagę i zasługi.
Zaapelowała aby o nie dbać i uzupełniać je o brakujące elementy.

Witold Rusak skrytykował zapisy programu oraz wprowadzanie administracji do
problemu związanego z nadużywaniem alkoholu. Zwrócił uwagę, że nauki społeczne
zarzuciły jej wprowadzanie do rozwiązywania tego typu problemów.

Ryszard Masalski uznał wypowiedź przedmówcy za kpinę do której się nie będzie
odnosić. Poinformował, że udział w programie jest dobrowolny, nie przymusowy,
a uczestnictwo w programie to obowiązki i korzyści. Strukturę którą opisał w
programie podał przykładowo, a jej ostateczny wygląd będzie zależał od uznania
prezydenta. Wyjaśnił ideę altanek azylek, tj. wyeliminowanie z przestrzeni publicznej
osób spożywających alkohol, a temat ten został przez niego poruszony celem
sprowokowania działań w tym kierunku. Zwrócił uwagę, że o omawiany program
zabiega od początku swojej działalności, a działalność świetlic socjoterapeutycznych
jest niewystarczająca. Zaapelował także do radnych o poparcie tego projektu.

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć złożył wniosek formalny o zamkniecie listy
zgłoszonych do dyskusji, a następnie poddał go pod głosowanie:

„za” oddano 16 głosów,
„przeciw” 1,
„wstrzymujących się” 5,
- głosy nieoddane 0.

(wydruk z głosowania nr 7, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć stwierdził, że lista została zamknięta.

Ewa Czubek stwierdziła, że problem o którym mówi Ryszard Masalski nie dotyczy
około 98 % dzieci i młodzieży. Spytała się czy radny rozmawiał z dziećmi klas
podstawowych (klasy 7 i 8) na ten temat. Uważa, że jest to pomysł abstrakcyjny,
w którym dzieci nie będą chciały brać udziału. Zaapelowała aby przeznaczyć więcej
środków na działalność świetlic socjoterapeutycznych oraz ośrodków które mają
socjalizować młodzież gdzie problem alkoholizmu występuje. Następnie radna
zacytowała wypowiedzi radnego Ryszarda Masalskiego z KK24. Uważa, że jego
wypowiedzi mogą być traktowane jako nawoływanie do nienawiści rasowej.
Zaapelowała aby zastanowił się w jakim kierunku młodzież rozwijać i edukować.
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Grzegorz Mateja poinformował, że pomimo zastrzeżeń do tego programu, zmartwiła
go fala drwin i kpin którą usłyszał.

Dorota Mrówka spytała się czy projekt ten był opiniowany przez Młodzieżową Radę
Miasta. Zaproponowała aby dopracować program, który będzie wdrażany po raz
kolejny na następny rok, a nie tworzyć alternatywny program za dużo wyższe
pieniądze.

Rafał Olejnik podzielił się uwagą, że problem alkoholowy występuje w krajach nisko
uprzemysłowionych jak i wysoko uprzemysłowionych. Ma wątpliwości co do tego
programu pod względem wydatkowym i jego oceny. Uważa także, że program ten jest
trudny do realizacji przez gminę. Uważa, że część tego projektu która ma aktywizować
młodzież jest słuszna, jednak nie musi być realizowana w tym programie. Zwrócił
uwagę, że jest ona już realizowana, a środki na ten cel warto zwiększyć.

Witold Rusak uważa, że żywsze i bardziej emocjonalne podejście może bardziej trafi
do radnego Ryszarda Masalskiego. Stwierdził, że problem jest oraz, że potrzebna jest
ocena słabości gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów
alkoholowych i narkotykowych. Uważa, że omawiany program jest kolejną metodą
administracyjną, która nie do końca jest skuteczna. Stwierdził także, że pracowitość
i nadaktywność, która prowadzi w złym kierunku należy skorygować.

Andrzej Kopeć odniósł się do wypowiedzi radnego Grzegorza Matei dotyczącej drwin
i kpin które słyszał. Uważa, że w tym temacie słyszał dzisiaj merytoryczny głos radnej
Katarzyny Dysarz oraz Ewy Czubek, gdzie nie było żadnych kpin.
Następnie z uwagi na brak chętnych do zabrania głosu, poddał pod głosowanie ww.
projekt uchwały wraz z autopoprawką inicjatora (poprawność głosowania została
potwierdzona przez radcę prawnego Leszka Dulębę):

„za” oddano 1 głos,
„przeciw” 15,
„wstrzymujących się” 3,
- głosy nieoddane 3.

(wydruk z głosowania nr 8, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała nie została podjęta.

g) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia złożonej w dniu 8 sierpnia 2017 r.
petycji w przedmiocie „złej troski o zieleń i drzewa” (projekt uchwały
uwzględniający pozytywne rozpatrzenie petycji oraz projekt uchwały
uwzględniający negatywne rozpatrzenie petycji);

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć poinformował, że inicjatorem i petytorem w tej
sprawie jest mieszkaniec Kędzierzyna-Koźla, który jednocześnie jest zasłużonym
obywatelem miasta Kędzierzyn-Koźle.
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Beata Łobodzińska, przewodnicząca Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska
Naturalnego poinformowała, że komisja 6 głosami wstrzymującymi się nie zajęła
stanowiska wobec petycji mieszkańca.

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć po otwarciu dyskusji w sprawie przekazał głos
autorowi petycji.

Petytor zwrócił uwagę na brak pielęgnacji drzew oraz na ich wycinkę i brak nasadzeń
zastępczych. Podkreślił wagę działalności Ligii Ochrony Przyrody. Poinformował o
braku współpracy z Wydziałem Ochrony Środowiska oraz o skutkach niepodlewania
świeżo nasadzonych drzew.

Ryszard Masalski zwrócił uwagę na brak adekwatnej ilości nasadzeń zastępczych,
tj. uważa, że powinno być ich więcej niż wycinek. Poinformował o zaobserwowanym
braku pielęgnacji drzew przydrożnych. Nie dostrzega troski o drzewa. Uważa, że
petycję powinni zaopiniować pozytywnie, natomiast uzasadnieniem do projektu
uchwały uwzględniającego pozytywne rozpatrzenie petycji, powinna być sama
petycja.

Artur Maruszczak poinformował, że strategia ochrony przyrody została ujęta w
programie ochrony środowiska dla gminy Kędzierzyn-Koźle, który został przyjęty
uchwałą w czerwcu 2017 r. Zwrócił uwagę, że miasto na każdą wycinkę musi mieć
decyzję, którą wydaje starostwo lub konserwator, w przypadku parków zabytkowych
oraz, że z reguły jest więcej nasadzeń niż wycinek.
Poinformował, że nie zgadza się także z twierdzeniem, że nie ma pielęgnacji drzew.
Poinformował o środkach przeznaczonych na pielęgnacje przyrody w mieście.
Stwierdził także, że należy odpowiedzieć sobie na pytanie czy program ochrony
środowiska gminy Kędzierzyn-Koźle jest niewystarczający, a później możemy się
zastanowić czy trzeba go doprecyzowywać w innym programie.

Petytor poinformował, że programu tego nie zna.

Andrzej Kopeć podzielił się opinią, że w petycji są trafne spostrzeżenia. Poinformował
o zaobserwowanych w mieście uschniętych nasadzeniach. Zwrócił uwagę na rolę
podlewania roślin oraz dbania o ich rozwój. Poinformował, że jest w stanie poprzeć tą
petycję ponieważ widzi, że coś jest na rzeczy i urzędnicy powinni się temu tematowi
przyjrzeć. Zaproponował aby w przypadku nowych zielonych inwestycji na terenie
gminy nowe nasadzenia wkomponowywać w już istniejące. Jako przykład podał plac
przed budynkiem starostwa w Kędzierzynie. Zasugerował aby Komisja Urbanistyki,
Architektury i Środowiska Naturalnego konsultowała na etapie projektów takie tereny.

Artur Maruszczak poinformował, że z większością o której mówił przedmówca się
zgadza, tj. trzeba chronić drzewa i o nie dbać. Uważa jednak, że są to kwestie
bieżącego dbania i pilnowania. Poinformował, że program ochrony środowiska był
konsultowany. Zwrócił uwagę, że dojrzałych drzew nie podlewa się oraz na wysokie
koszty z tym związane.
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Andrzej Kopeć w odniesieniu do twierdzenia, że dorosłych drzew się nie podlewa,
poinformował, ze drzewo na boisku-orliku przy Szkole Podstawowej nr 11 jest
drzewem pomnikowym i zdecydowano się je ratować. Zaapelował zatem
o konsekwencję względem tego drzewa.

Ewa Czubek zwróciła uwagę, że ma wątpliwości, czy pismo to powinno być
zakwalifikowane jako petycja o czym mówiła na Komisji Urbanistyki, Architektury
i Środowiska Naturalnego. Poinformowała, że w tej kadencji urząd pozyskał bardzo
dużo środków zewnętrznych na nowe nasadzenia i ochronę przyrody. Uważa, że
większą uwagę należ zwrócić na pielęgnację nowych nasadzeń, jednak zależy to od
uregulowania tych kwestii w umowach z wykonawcami.

Tomasz Scheller poinformował, że jest w stanie wesprzeć tą petycje. Zaznaczył
jednocześnie, że przedkłada bezpieczeństwo człowieka ponad drzewa. Jako przykład
niniejszego opisał starania mające na celu wycinkę drzew na cmentarzu
w Sławięcicach oraz realizacje tego. Poinformował także o złożonej interpelacji
dotyczącej wycinki suchych drzew z jednoczesnym wykonaniem nasadzeń. Stwierdził,
że złożona petycja zwraca uwagę na problem w mieście, jednak ma wątpliwości czy
formalnie ta petycja cokolwiek wnosi. Zasugerował podlewanie niektórych drzew,
tj. pomników przyrody Spytał się także, czy w ramach wycinki drzew w parku
w Sławięcicach były robione nasadzenia zastępcze.

Sabina Nowosielska, poinformowała o przeprowadzanych wycinkach drzew w ramach
realizacji gminnych inwestycji.
Zwróciła uwagę na bezsensowność podlewania drzew z uwagi na rozległe systemy
korzeniowe. Przypomniała o chorobie tui i srebrnych świerków oraz o gwarancji
jakimi są objęte nowe nasadzenia, tj. o obowiązku wymiany uschniętych nasadzeń.
Podkreśliła, że każda wycinka jest analizowana przez pracowników Wydziału
Ochrony Środowiska. Zwróciła uwagę na obowiązujący program ochrony środowiska.

Tomasz Scheller zwrócił uwagę na niepoprawność realizowania obowiązującego
programu ochrony środowiska. Jako przykład wskazał niepoprawne koszenie trawy
kosami żyłkowymi, które niszczą nasadzenia.

Ryszard Masalski zwrócił uwagę na liczne wycinki drzew i brak nasadzeń
zastępczych.

Przewodniczący obraz Andrzej Kopeć zobowiązał się do przygotowania projektu
uchwały, która wprowadziłaby zmiany w programie ochrony środowiska, a następnie
z uwagi na brak zgłaszających się do dyskusji poddała pod głosowanie projekt
uchwały uwzględniający pozytywne rozpatrzenie petycji:

„za” oddano 1 głos,
„przeciw” 1,
„wstrzymujących się” 14,
- głosy nieoddane 5.
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(wydruk z głosowania nr 9, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała nie została
podjęta, a następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały uwzględniający
negatywne rozpatrzenie petycji:

„za” oddano 1 głos,
„przeciw” 3,
„wstrzymujących się” 12,
- głosy nieoddane 5.

(wydruk z głosowania nr 10, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć stwierdził, że uchwała nie została
podjęta.

Następnie radca prawny urzędu Leszek Dulęba odnosząc się do zaistniałej sytuacji
wyjaśnił, że Rada Miasta rozpatrzyła petycję, jednak nie zajęła stanowiska w sprawie.

h) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia gminnego
zakładu budżetowego pod nazwą Miejski Zakład Cmentarny w Kędzierzynie-
Koźlu;

Przewodniczący obrad Andrzej Kopeć poinformował, że ww. projektu uchwały nie
opiniowała żadna komisja.

Artur Maruszczak, zastępca prezydenta miasta, wyjaśnił, że projekt uchwały związany
jest ze zmianami w przepisach dotyczących podatków od towarów i usług.

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć, po stwierdzeniu, że nie ma chętnych do
zabrania głosu, poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

„za” oddano 15głosów,
„przeciw” 0,
„wstrzymujących się” 0,
- głosy nieoddane 6.

(wydruk z głosowania nr 11, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XLVIII/456/17

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 26 października 2017 r.
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zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia gminnego zakładu budżetowego pod
nazwą Miejski Zakład Cmentarny w Kędzierzynie-Koźlu

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

i) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2017 +
autopoprawka;

Hubert Majnusz, wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej
poinformował, że komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 9, ,,wstrzymujących się” - 0,
,,przeciw” - 1, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
miasta na rok 2017.

Z uwagi na brak chętnych do dyskusji, przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć,
poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały wraz z autopoprawką:

„za” oddano 15głosów,
„przeciw” 1,
„wstrzymujących się” 0,
- głosy nieoddane 5.

(wydruk z głosowania nr 12, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XLVIII/457/17

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 26 października 2017 r.

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2017 rok
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

j) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej
prognozy finansowej na lata 2017-2031 + autopoprawka;

Hubert Majnusz, wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej
poinformował.. , że komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 9, ,,wstrzymujących się” - 0,
,,przeciw” - 1, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia
wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2031.

Kierownik Referatu Budżetu Wydziału Finansowego pani Wioletta Akonom odczytała
objaśnienia do autopoprawki ww. projektu uchwały.

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć, po stwierdzeniu braku zgłoszeń do
dyskusji, poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały wraz z autopoprawką:

„za” oddano 15głosów,
„przeciw” 1,
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„wstrzymujących się” 0,
- głosy nieoddane 5.

(wydruk z głosowania nr 13, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XLVIII/458/17

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 26 października 2017 r.

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy
finansowej na lata 2017-2031

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

k) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy
finansowej w formie dotacji celowej dla Województwa Opolskiego na
realizację zadania: „Opracowanie dokumentacji technicznej wałów
przeciwpowodziowych „Kędzierzyn” i „Lasaki – Poborszów”;

Hubert Majnusz, wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej
poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie (9 głosów - ,,za”) zaopiniowała
projekt niniejszej uchwały.

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć z uwagi na brak chętnych do zabrania
głosu, poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

„za” oddano 17głosów,
„przeciw” 0,
„wstrzymujących się” 0,
- głosy nieoddane 4.

(wydruk z głosowania nr 14, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XLVIII/459/17

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 26 października 2017 r.

zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie
dotacji celowej dla Województwa Opolskiego na realizację zadania:

„Opracowanie dokumentacji technicznej wałów przeciwpowodziowych
„Kędzierzyn” i „Lasaki – Poborszów”

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)
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l) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy
finansowej w formie dotacji celowej dla Województwa Opolskiego na
odszkodowania za planowane do zajęcia grunty pod inwestycję pn. „Budowa,
rozbudowa wału przeciwpowodziowego rzeki Odry przy miejskiej oczyszczalni
ścieków w miejscowości Kędzierzyn-Koźle, woj. opolskie”;

Hubert Majnusz, wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej
poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie (10 głosów - ,,za”) zaopiniowała
projekt niniejszej uchwały.

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć z uwagi na brak chętnych do zabrania
głosu, poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

„za” oddano 14głosów,
„przeciw” 0,
„wstrzymujących się” 0,
- głosy nieoddane 7.

(wydruk z głosowania nr 15, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć mając na uwadze zgłoszone uwagi
względem wyników głosowania, ogłosił reasumpcje głosowania:

„za” oddano 17głosów,
„przeciw” 0,
„wstrzymujących się” 0,
- głosy nieoddane 4.

(wydruk z głosowania nr 16, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XLVIII/460/17

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 26 października 2017 r.

zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie
dotacji celowej dla Województwa Opolskiego na odszkodowania za planowane

do zajęcia grunty pod inwestycję pn. „Budowa, rozbudowa wału
przeciwpowodziowego rzeki Odry przy miejskiej oczyszczalni ścieków

w miejscowości Kędzierzyn-Koźle, woj. opolskie”
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)
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m) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wykazu
komunalnych mieszkań służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym
gminy z przeznaczeniem do wynajmowania na czas trwania stosunku pracy;

Dorota Mrówka, przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny
poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie (4 głosów - ,,za”) zaopiniowała
projekt niniejszej uchwały.

Ryszard Masalski skrytykował przyznawanie mieszkań służbowych osobom spoza
gminy. Uważa, że jest to wprowadzanie do zasobu mieszkaniowego osób,
niemających do tego uprawnień. Spytał się następnie o skutki prawne ewentualnego
uchylenia uchwały w sprawie ustalenia wykazu komunalnych mieszkań służbowych
wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy z przeznaczeniem do wynajmowania
na czas trwania stosunku pracy.

Radca prawny Leszek Dulęba wytłumaczył, że ewentualne uchylenie niniejszej
uchwały nie wpłynie na zawarte już umowy najmu, tj. nie skutkowałoby to ich
rozwiązaniem, natomiast uniemożliwiałoby zawieranie kolejnych umów najmu.

Wojciech Jagiełło poinformował o dużym zapotrzebowaniu na mieszkania służbowe
dla policjantów i strażaków.

Tomasz Scheller spytał się o funkcje, stanowiska osób zajmujących mieszkania
służbowe oraz z jakich gmin pochodzą te osoby.

Wojciech Jagiełło poinformował, że mieszkania służbowe są przyznawane na czas
trwania stosunku pracy. Przyznanie takiego mieszkania jest opiniowane przez Komisję
Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny, co jest uwzględniane praz panią prezydent.
Zobowiązał się także do przekazania radnemu takich informacji (z zachowaniem zasad
ochrony danych osobowych).

Ryszard Masalski stwierdził, że mieszkania powinny być wynajmowane osobom które
mają pieniądze na opłacanie czynszu i które są mieszkańcami miasta.

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć upewnił się, że nie ma chętnych do
zabrania głosu, a następnie poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały:

„za” oddano 18 głosów,
„przeciw” 1,
„wstrzymujących się” 0,
- głosy nieoddane 2.

(wydruk z głosowania nr 17, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XLVIII/461/17
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Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 26 października 2017 r.

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wykazu komunalnych mieszkań
służbowych wydzielonych w zasobie mieszkaniowym gminy z przeznaczeniem

do wynajmowania na czas trwania stosunku pracy
(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

Ad 8.
Rozpatrzenie wniosku o nadanie tytułu Honorowy Obywatel Miasta
Kędzierzyn-Koźle.

Michał Nowak, przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej poinformował, że
komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów - ,,za”) zaopiniowała projekt uchwały
w sprawie nadania tytułu Honorowy Obywatel Miasta Kędzierzyn-Koźle Panu
Tadeuszowi Waligórze.
Następnie zaapelował do radnych o poparcie ww. wniosku z uwagi na liczne
osiągnięcia szkoleniowe, dydaktyczne i pedagogiczne Pana Tadeusza Waligóry.

Przewodniczący Rady Miasta Andrzej Kopeć upewniwszy się, że nie ma chętnych do
zabrania głosu, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania tytułu
Honorowy Obywatel Miasta Kędzierzyn-Koźle Panu Tadeuszowi Waligórze:

„za” oddano 16głosów,
„przeciw” 0,
„wstrzymujących się” 2,
- głosy nieoddane 3.

(wydruk z głosowania nr 18, zawierający wyniki głosowania jawnego za pomocą
elektronicznego systemu, załącza się do protokołu z sesji)

Przewodniczący Rady Miasta stwierdził, że uchwała została podjęta.

Uchwała Nr XLVIII/462/17

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
z dnia 26 października 2017 r.

w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Kędzierzyn-Koźle”
Panu Tadeuszowi Waligórze

(tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu)

Ad 9.
Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje
i zapytania radnych.

Ryszard Masalski poinformował o reaktywacji stowarzyszenia Ruch Obrony
Bezrobotnych, którego głównym celem jest pomoc w rozdysponowaniu żywności,
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a którą ma uzyskiwać w Banku Żywności. Następnie poinformował o trudnościach
stowarzyszenia w uzyskaniu od MOPS-u wykazu osób potrzebujących uprawnionych
do pomocy społecznej. Spytał się dlaczego MOPS nie udzielił takiego wykazu oraz
zaapelował o pomoc niniejszemu stowarzyszeniu w uzyskaniu niezbędnych danych
które umożliwią stowarzyszeniu ubieganie się o żywność.

Katarzyna Dysarz przedstawiła wniosek dotyczący przycięcia drzew w rejonie ulicy
Jana Matejki 2-5 (pisemny wniosek dołączony do niniejszego protokołu).

Ewa Odulińska spytała się o możliwość przejazdu z osiedla Żabieniec na osiedle
Kuźniczka w trakcie remontu przeprawy w Kłodnicy na ul. Stanisława
Wyspiańskiego.

Artur Maruszczak w nawiązaniu do wypowiedzi radnego Ryszarda Masalskiego
poinformował, iż jest problem z udostępnieniem danych osobowych. Stwierdził
jednocześnie, że jeżeli jest możliwość, to urzędnicy służą pomocą wszystkim
organizacjom pozarządowym.

Ad 10.
Wolne wnioski.

Z uwagi na brak zgłaszających się, przewodniczący obrad Andrzej Kopeć przeszedł do
kolejnego punktu porządku obrad.

Ad 11.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle Andrzej Kopeć zamkną XLVIII sesję Rady Miasta Kędzierzyn-
Koźle.

Przewodniczący obrad
Andrzej Kopeć

Sesja skończyła się o godzinie 19:40.

Protokołowała: Agnieszka Szykuła


